

CORRIGENDUM

DOI: <https://doi.org/10.17816/socm678598>

EDN: KNOOQM



Erratum to the article “Medical and sociological analysis of health status and quality of life of persons aged 60 and older in the Grodno Region” (doi: 10.17816/socm634563)

Marina Yu. Surmach, Pavel L. Korneiko

Grodno State Medical University, Grodno, Belarus

The article is available at: <https://rjsocmed.com/1728-2810/article/view/634563>

An error has been found on page 124 of the article entitled “Medical and Sociological Analysis of Health Status and Quality of Life of Persons Aged 60 and Older in the Grodno Region” published in the *Sociology of Medicine* journal (Vol. 23, No. 2, 2024, doi: 10.17816/socm634563). The information regarding the ethical review of the research protocol was found to be inaccurate. At the request of the authors, the error in the ethical review data has been corrected. The original version of the published article has been replaced by the publisher with the corrected version. Additionally, the information presented on the website has been rectified.

The following text contains the accurate section on ethical review of the conducted study: The research program was reviewed by the Ethics Committee and approved at the meeting of the Scientific and Technical Council of Grodno State Medical University (order of the Vice-Rector for Scientific Work No. 47-L (a/d) dated 12.21.2022).

The authors and the publisher express their sincere apologies to the readership for this error, which they believe did not have a substantial impact on the perception and interpretation of the study's findings.

Keywords: error; erratum; corrigendum; average life expectancy; causes of death; Grodno Region; population aged 60 and older; self-assessment of quality of life; health status satisfaction.

To cite this article:

Surmach MYu, Korneiko PL. Erratum to the article “Medical and sociological analysis of health status and quality of life of persons aged 60 and older in the Grodno Region” (doi: 10.17816/socm634563). *Sociology of Medicine*. 2025;24(1):84–85. DOI: 10.17816/socm678598 EDN: KNOOQM

ОШИБКИ

DOI: <https://doi.org/10.17816/socm678598>

EDN: KNOOQM

Ошибка в статье «Медико-социологический анализ здоровья и качества жизни лиц в возрасте 60 лет и старше, проживающих в Гродненской области» (doi: 10.17816/socm634563)

М.Ю. Сурмач, П.Л. Корнейко

Гродненский государственный медицинский университет, Гродно, Беларусь

Статья доступна по ссылке: <https://rjsocmed.com/1728-2810/article/view/634563>

На с. 124 в статье «Медико-социологический анализ здоровья и качества жизни лиц в возрасте 60 лет и старше, проживающих в Гродненской области», опубликованной в Т. 23, № 2 журнала «Социология медицины» за 2024 год (doi: 10.17816/socm634563), была допущена ошибка в указании информации об этической экспертизе протокола исследования.

По просьбе коллектива авторов ошибка в указании данных этической экспертизы была устранена, и исходная версия опубликованной статьи заменена издательством на исправленную. Информация на сайте также была скорректирована. Верный текст раздела об этической экспертизе проведенного исследования: «Программа исследования рассмотрена, прошла экспертизу этического комитета и утверждена на заседании научно-технического совета Гродненского государственного медицинского университета (приказ проректора по научной работе № 47-Л (а/д) от 21.12.2022)».

Авторы и издатель приносят извинения читателям за допущенную ошибку и выражают уверенность в том, что эта ошибка не могла существенно повлиять на восприятие и интерпретацию результатов исследования, описываемого в тексте произведения.

Ключевые слова: ошибка; erratum; corrigendum; средняя продолжительность предстоящей жизни; причины смертности населения; Гродненская область; население в возрасте 60 лет и старше; самооценка качества жизни; удовлетворённость здоровьем.

Как цитировать:

Сурмач М.Ю., Корнейко П.Л. Ошибка в статье «Медико-социологический анализ здоровья и качества жизни лиц в возрасте 60 лет и старше, проживающих в Гродненской области (doi: 10.17816/socm634563)» // Социология медицины. 2025. Т. 24, № 1. С. 84–85. DOI: 10.17816/socm678598 EDN: KNOOQM

AUTHORS' INFO

*** Pavel L. Korneiko, MD;**

address: 80 M. Gorkogo st, Belarus, Grodno, 230009;

ORCID: 0000-0001-8449-296X;

eLibrary SPIN: 2480-2402;

e-mail: pavelkorneiko@gmail.com**Marina Yu. Surmach, MD, Dr. Sci. (Medicine), Professor;**

ORCID: 0000-0002-3653-8385;

eLibrary SPIN: 3697-5235;

e-mail: marina_surmach@mail.ru

ОБ АВТОРАХ

*** Корнейко Павел Леонтьевич;**

адрес: Беларусь, 230009, Гродно, ул. М. Горького, д. 80;

ORCID: 0000-0001-8449-296X;

eLibrary SPIN: 2480-2402;

e-mail: pavelkorneiko@gmail.com**Сурмач Марина Юрьевна, д-р. мед. наук, профессор;**

ORCID: 0000-0002-3653-8385;

eLibrary SPIN: 3697-5235;

e-mail: marina_surmach@mail.ru

* Corresponding author / Автор, ответственный за переписку